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PROTOKÓŁ Nr XVIII/16 

SESJI RADY MIASTA KAMIENNA GÓRA 

z dnia 27 kwietnia 2016 r. 

odbytej w Sali Witrażowej Urzędu Miasta w Kamiennej Górze 
 

Godzina rozpoczęcia Sesji 13.00, zakończenia 17.20. 

 

Obecnych na Sesji – 20 radnych – lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu. 

Nieobecni: radny Janusz Jarosz 

 

Obsługa radcowska – Adwokat Tomasz Łuczkowski 

 

Ad. 1. Otwarcie Sesji 

 

Sesję otworzył i prowadził Przewodniczący RM. Powitał Dyrektor Muzeum Tkactwa, 

Burmistrza Miasta (BM), kierowników Urzędu Miasta, kierownika Biura Obsługi Placówek 

Oświatowych oraz media. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, że w Sesji uczestniczy 19 radnych na 21 ustawowego składu 

Rady (w momencie rozpoczęcia Sesji nieobecny był radny A. Jasiński), co stanowi quorum, 

przy którym RM może obradować i podejmować uchwały. 

 

 

Ad. 2 Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad 

 

Przewodniczący RM odczytał ustalony porządek obrad: 

 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
 

4. Informacja Dyrektora Muzeum Tkactwa w Kamiennej Górze n/t bieżącej działalności 

i funkcjonowania jednostki. 

5. Wnioski i zapytania. 

6. Informacja Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami. 

7. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o pracy Rady Miasta między Sesjami. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania Programu Rewitalizacji 

Gminy Miejskiej Kamienna Góra na lata 2016-2024. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zniesienie współwłasności 

nieruchomości zabudowanych. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulic Lubawskiej i Cisowej w Kamiennej 

Górze. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla rejonu ulic: Jeleniogórskiej, Bohaterów Getta, 

Towarowej i Przemysłowej w Kamiennej Górze. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulic J. Słowackiego i Azaliowej w 

Kamiennej Górze. 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia uwag do projektu zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla rejonu ulic Asnyka i Zielonej w Kamiennej 

Górze – obszar „U”. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla obszaru w rejonie ulic Krzeszowska-Wałbrzyska w Kamiennej 

Górze. 

15. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli. 

 

16. Sprawy różne. 

17. Zamknięcie Sesji. 

 

BM zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktów: 

1. „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielania 

i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Miejskiej Kamienna Góra dla niepublicznych 

szkół o uprawnieniach szkół publicznych, w których jest realizowany obowiązek 

szkolny, dla niepublicznych przedszkoli i niepublicznych innych form wychowania 

przedszkolnego działających na terenie Gminy Miejskiej Kamienna Góra 

prowadzonych przez osoby prawne lub fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli 

prawidłowości pobrania i wykorzystywania tych dotacji”. 

2. „Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Miejskiej 

Kamienna Góra do realizacji projektu pod nazwą „Wieże i punkty widokowe oraz ścieżki 

na rzecz rozwoju turystyki w Euroregionie Nysa””. 

3. „Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy alei spacerowej”. 

 

Przewodniczący RM zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktu „Podjęcie 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Burmistrza Miasta Kamienna Góra”. 

 

Radny J. Chodasewicz zgłosił wniosek o wycofanie z porządku obrad punktu „Podjęcie 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zniesienie współwłasności nieruchomości 

zabudowanych”. Dodał, że podczas posiedzenia KBSiR radni stwierdzili, że należy przyjrzeć 

się jeszcze tej sprawie z uwagi na niejasność granic działek po zniesieniu współwłasności – 

chodzi o to, czy wówczas mieszkańcy będą mogli swobodnie korzystać z parkingu 

i manewrować w tym terenie. 

 

Radna Z. Kolat – Przewodnicząca KBSiR – wyjaśniła, że podczas komisji ustalono, że każdy 

radny sam pójdzie i obejrzy ten teren, a w trakcie głosowania podejmie decyzję. 

 

Radny W. Sobiechowski stwierdził, że temat zniesienia współwłasności nie jest sprawą pilną 

i spokojnie można temat jeszcze przedyskutować. Ważnym jest, aby ten oblegany parking nie 

został zmniejszony i aby można było swobodnie manewrować autem. 

 

Radna C. Róg powiedziała, że w momencie dyskusji nad tą uchwałą będzie można wyjaśnić 

wszelkie wątpliwości. 

 

Radna D. Kurnyta wyraziła zdanie, że przebieg tych granic należy zobaczyć w terenie, a nie 

na mapach. 
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Przewodniczący RM poddał w/w wnioski pod głosowania, w wyniku których RM Kamienna 

Góra: 

1) przy 7 głosach „za”, 10 „przeciw” i 2 „wstrzymujących się” nie wyraziła zgody na 

wycofanie punktu „Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zniesienie 

współwłasności nieruchomości zabudowanych” z porządku obrad; 

2) jednogłośnie, tj. przy 19 głosach „za” wyraziła zgodę na wprowadzenie punktu 

„Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielania 

i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Miejskiej Kamienna Góra dla niepublicznych 

szkół o uprawnieniach szkół publicznych, w których jest realizowany obowiązek 

szkolny, dla niepublicznych przedszkoli i niepublicznych innych form wychowania 

przedszkolnego działających na terenie Gminy Miejskiej Kamienna Góra 

prowadzonych przez osoby prawne lub fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli 

prawidłowości pobrania i wykorzystywania tych dotacji” do porządku obrad; 

3) jednogłośnie, tj. przy 19 głosach „za” wyraziła zgodę na wprowadzenie punktu 

„Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Miejskiej 

Kamienna Góra do realizacji projektu pod nazwą „Wieże i punkty widokowe oraz ścieżki 

na rzecz rozwoju turystyki w Euroregionie Nysa”” do porządku obrad; 

4) jednogłośnie, tj. przy 19 głosach „za” wyraziła zgodę na wprowadzenie punktu 

„Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy alei spacerowej” do porządku obrad; 

5) przy 18 głosach „za”, 1 „przeciw” i 0 wstrzymujących się” wyraziła zgodę  na 

wprowadzenie punktu „Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność 

Burmistrza Miasta Kamienna Góra” do porządku obrad. 

 

Przewodniczący RM poinformował, że wprowadzone punkty zostają wpisane do porządku 

obrad od nr 15 wzwyż. 

 

 

Ad.3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji 

 

Przewodniczący RM poinformował, że Protokół Nr XVII/2016 był wyłożony do wglądu 

w Biurze Rady Miasta. Dodał, że nie zostały do niego wniesiono uwagi ani zastrzeżenia 

i zapytał, czy w chwili obecnej ktoś chciałby zgłosić jakieś zastrzeżenia? Uwag ani zastrzeżeń 

nie zgłoszono. 

 

 

Ad. 4. Informacja Dyrektora Muzeum Tkactwa w Kamiennej Górze n/t bieżącej 

działalności i funkcjonowania jednostki 

 

Informację w powyższej sprawie przedstawiła Dyrektor Muzeum Tkactwa Barbara 

Skoczylas-Stadnik – zał. Nr 2 i 3 do protokołu. Zaprosiła ponadto radnych do wspólnych 

odwiedzin w Muzeum. 

 

Na salę obrad przybył radny A. Jasiński (obecnych 20 radnych). 

 

Przewodniczący RM powiedział, że w imieniu radnych przyjmuje zaproszenie i postara się 

zorganizować wrześniową Sesję Rady Miasta w murach Muzeum. 

 

Radny Z. Nagórny zapytał, jak układa się współpraca na linii Muzeum – Arado, jak ocenia ją 

Dyrektor Muzeum i co można w tym temacie zmienić? 
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Dyrektor Muzeum odpowiedziała, że relacje między tymi obiektami są dobre i wzajemnie 

sobie siebie polecają zwiedzającym. 

 

Radny J. Chodasewicz zapytał, z czego wynikał wzrost dotacji dla Muzeum z 566 tys. zł. 

w 2014 r. na 660 tys. zł w roku ubiegłym? Zapytał również kiedy zostaną udostępnione dla 

zwiedzających monety, które znajdują się w zasobach Muzeum? 

 

Dyrektor Muzeum odpowiedziała, że budżet jednostki w wysokości 566 tys. zł był budżetem 

minimalistycznym, pozwalającym jedynie na przetrwanie placówki. Muzeum musi z kolei 

organizować wystawy, które wymagają dużych nakładów finansowych i dlatego minimalny 

wzrost dotacji był konieczny. Dalej wyjaśniła, że skarb srebrnych monet z Dębrznika został 

odnaleziony w maju 1961 r. w dwóch garnkach glinianych zawiniętych w skórę i zakopanych 

w ziemi za stodołą i obecnie w Muzeum wystawione są dwie gabloty, który prezentują jedynie 

wybrane monety. Dla prezentacji reszty zbioru potrzebny jest profesjonalny sprzęt muzealny, 

na który Muzeum nie ma środków. Jesienią tego roku po raz kolejny składany będzie wniosek 

do Ministerstwa Kultury, który w poprzednich naborach nie dostał wsparcia finansowego. 

Skarb jest w chwili obecnej opracowywany i cyklicznie powstają artykuł o jego poszczególnych 

częściach, który zawiera monety od końca XV wieku do XVII wieku. Dodała, że może uda się 

pozyskać niezbędne środki, aby wyeksponować całe piękno monet. 

 

Radny J. Chodasewicz zapytał kiedy to może nastąpić? 

 

Dyrektor Muzeum odpowiedziała, że jedna gablota, która musi być odpowiedniej wielkości 

i odpowiednio oświetlona kosztuje ponad 15 tys. zł  z montażem. Muzeum nie stać na takie 

koszty i dlatego składane sa wnioski o dofinansowanie.  

 

Radna C. Róg zapytała, czy rozważana była zmiana godzin pracy Muzeum, np. od 10.00 do 

18.00 (chociaż w okresie letnim), gdyż często zdarza się, że turyści w godzinach 

popołudniowych zastają zamknięte drzwi. 

 

Dyrektor Muzeum wyjaśniła, że od dwóch lat w każdą środę Muzeum jest otwarte 

w godz. 8.00 - 18.00 oraz otwarte jest w soboty i niedziele. Jej zdaniem turyści bardzo dokładnie 

sprawdzają na stronie internetowej kiedy mogą Muzeum odwiedzać i w godzinach 

popołudniowych wbrew pozorom nie notuje się dużego oblężenia. Dodała, że zainteresowanie 

Kamienną Górą rośnie, a każdy turysta odwiedzający Muzeum jest oprowadzany przez 

przewodnika. 

 

Radny T. Baćko zapytał jaka ilość osób odwiedza Muzeum w Noc Muzeów? 

 

Dyrektor Muzeum powiedziała, że Noc Muzeów w Kamiennej Górze organizowana jest od 

czasu gruntownego remontu budynku i bardzo często zwiedzającymi są dzieci, które korzystały 

ze szkolnych lekcji muzealnych, a w tę noc przyprowadzają swoje rodziny. Jednorazowo 

w taką noc przychodzi 1-1,5 tys. osób, a najbliższa odbędzie się 3 czerwca br. w godz. 18.00-

24.00 (podczas Dni Kamienna Góry). W Noc Muzeów zawsze szykowane są atrakcje, quizy 

i niespodzianki, zapewniona jest oprawa artystyczna, a patio zamienia się w kawiarenkę. 

 

Przewodniczący RM podziękował Dyrektor Muzeum za przybycie i prezentację. 
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Ad. 5. Wnioski i zapytania 

 

Przewodniczący RM powiedział radnym, że wypowiedzi nie powinny być dłuższe niż 

2 minuty. 

 

Radny Bogdan Wągrowski: 

1. Prośba, aby z co najmniej z tygodniowym wyprzedzeniem informować mieszkańców 

o zamiarze zmiany organizacji ruchu. Osoby, które często parkują w danym miejscu 

notorycznie mogą nie zauważyć nagłej zmiany, czy postawionego zakazu 

i niepotrzebnie w takiej sytuacji narażani są na otrzymanie mandatu. 

2. Prośba, aby chodnik przed wejściem do budynku przy ul. Armii Ludowej 

(Rehabilitacja) został przedłużony na całą szerokość przejścia dla pieszych i wówczas 

stanowiłby formę spowalniacza dla jadących aut. Takie rozwiązanie umożliwiłoby 

bezpieczniejsze przejście na drugą stronę ulicy dla osób, które często posiadają 

ograniczenia ruchowe. 

 

Radny Marek Białecki: 

1. Prośba, aby zmienić lokalizację przenośnej toalety, która obecnie ustawiona jest na 

Rynku. 

2. Podziękowanie za frekwencję na dzisiejszej Sesji i uwaga, że wniosek o zmianę terminu 

odbywania obrad był zasadny, skoro wszyscy przyszli. 

 

Radna Irena Plata: 

1. Pytanie, czy na placu przy ul. M. Fornalskiej można zorganizować miejsca parkingowe 

dla mieszkańców (łącznie z ustawieniem znaku informującego o miejscach dla osób 

mieszkających na tej ulicy), którzy do czasu ustawienia znaku zakazu postoju mogli 

swoje samochody trzymać pod oknami budynków. 

 

Radny Tomasz Baćko: 

1. Pytanie, czy w czasie Nocy Muzeów można w Kamiennej Górze, poza zwiedzaniem 

Muzeum Tkactwa, udostępnić do zwiedzania Ratusz? 

 

Radna Violetta Majak: 

1. Prośba, aby w budżecie na rok przyszły zabezpieczyć środki na remont drogi przy 

ul. P. Ściegiennego 24-26, a obecnie wysypać ją dla wyrównania chociażby kamieniem. 

2. Prośba o naprawienie wału na rzece Młynówce, który przecieka i powoduje zalewanie 

terenów przy budynkach Spółdzielni Len. 

 

Radny Jacek Bruździak: 

1. Apel do radnych oraz mieszkańców o uczestnictwo w rozprawie administracyjnej, 

która odbędzie się 6 maja 2016 r. o godz. 14.00 w Centrum Kultury i dotyczyć będzie 

zadania „Instalacja do produkcji gruntu antropogenicznego i kompozytu mineralno-

organicznego zlokalizowana na działce wg ewidencji gruntów i budynków nr 130 

w obrębie Ptaszków, gm. Kamienna Góra”. Jak najwięcej mieszkańców powinno 

uczestniczyć w tym spotkaniu i zgłosić swoje uwagi co do rozpoczęcia tej inwestycji. 

 

Radny Janusz Chodasewicz: 

1. Ile będzie kosztowała miasto Bitwa Czołgów? 

2. Pytanie, czy będzie relacja z Bitwy Czołgów w telewizji o zasięgu ogólnokrajowym? 
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3. Pytanie, czy prezesi miejskich spółek dostaną nagrody za rok 2015 i jakie to będą 

kwoty? 

4. Pytanie, czy urzędnicy z Ratusza dostali lub dostaną nagrody i w jakich kwotach?  

5. Prośba o kserokopię umów na dzierżawę Zamku i Restauracji Ratuszowa (obecnie 

Ratuszowy Spiż). 

6. Pytanie, kto zapłaci za zamknięcie ul. S. Żeromskiego, jaka to będzie kwota i jak długo 

to jeszcze potrwa? 

7. Pytanie, kiedy z Rynku zniknie targ? 

8. Pytanie, na jakiej podstawie Przewodniczący RM ogranicza czas wystąpień radnym do 

dwóch minut? 

 

Radna Celina Róg: 

1. Prośba o zniwelowanie nierówności w kostce na ul. Karola Miarki, którą, zwłaszcza 

w sezonie letnim przy butach z cienką podeszwą bądź na obcasach, nie da się przejść. 

Minął już pięcioletni okres ochrony inwestycji i należy ten temat załatwić. 

 

Radny Ryszard Ostrowski: 

1. Prośba o zmianę ustawienia lustra przy zjeździe z ul. Armii Ludowej 

w ul. T. Kościuszki, które w chwili obecnej pokazuje dużą część parkingu zamiast 

ruchliwa drogę. 

2. Prośba o rozważenie możliwości montażu czujnika na alei Góry Parkowej, 

który powodowałby wyłącznie światła po zapadnięciu zmroku. Dzięki takiemu 

rozwiązaniu miasto zaoszczędzi parę złotych na prądzie, ale przede wszystkim 

mieszkańcy okolicznych budynków nie będą mieli przymusowego oświetlenia swoich 

mieszkań. 

 

Radny Zbigniew Nagórny: 

1. Pytanie, czy znany jest już dokładny scenariusz Dni Kamiennej Góry? 

2. Pytanie, kiedy zostanie otwarty park linowy? 

3. Pytanie, jakie decyzje zapadły w sprawie garaży przy ul. Jeleniogórskiej, po spotkaniach 

z ich użytkownikami? 

 

Radna Zofia Kolat: 

1. Prośba, aby niewykorzystane w roku ubiegłym środki z działu 851 (łącznie 

29.750,00 zł.) i ewentualnie niewykorzystane w latach poprzednich, przeznaczyć na 

zakup sztucznego lodowiska panelowego (takie oferuje np. spółka Amargo). Dzięki 

temu miasto będzie miało atrakcję na długie lata. 

2. Pytanie, jakiej organizacji pozarządowej powierzono organizację kolonii letniej? 

3. Pytanie, czy kamiennogórzanie będą nadal mogli korzystać bezpłatnie z parku 

linowego? 

 

 

Ad. 6. Informacja Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami 

 

BM przedstawił informację w powyższej sprawie – zał. Nr 4 do protokołu.  

 

Następnie odpowiedział na wnioski i zapytania radnych z poprzedniej Sesji, tj.: 

- prośby zostały przyjęte do przemyślenia i realizacji; 
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Radnemu M. Białeckiemu: 

- sprawa mostu łączącego ul. Spacerową z ul. Papieża Jana Pawła II – na dzień dzisiejszy nie 

ma możliwości, aby ten konflikt rozwiązać bez wyroków sądowych. 

 

Radnemu A. Jasińskiemu: 

- sprawa projektu TWIERDZA – wniosek został złożony i obecnie jest oceniany pod względem 

formalnym i merytorycznym. 

 

Radnemu Z. Nagórnemu: 

- sprawa Dni Kamiennej Góry – obecnie trwają prace nad szczegółową koncepcją, ale ma być 

ona zbliżona do tej z roku ubiegłego. Organizatorem imprezy jest miasto i również za 

miasteczko cateringowe odpowiadać będą kamiennogórskie firmy. Cały czas przyjmowane są 

też zgłoszenia lokalnych artystów. W piątek dominować będzie odradzające się disco polo, 

a wieczorem odbędzie się dyskoteka dla młodzieży. Sobota upłynie z kolei w rytmach 

rockowych. Do połowy maja powinny być znane wszystkie szczegóły i rozpoczną się 

przygotowania; 

- sprawa remontów dróg – po zimie cały czas pojawiają się nowe ubytki w drogach i od 

przyszłego tygodnia ruszy akcja ich łatania. 

 

Radnej Z. Kolat: 

- sprawa spowalniaczy przy ul. Ogrodowej – trwają prace nad tym tematem, ale wiązać się to 

będzie ze zmianą nawierzchni; 

- sprawa umieszczania umów na BIP – nie mamy obowiązku umieszczać wszystkich umów, 

ale staramy się, aby było ich jak najwięcej. Są to informacje jawne i każdy może o nie wystąpić 

z wnioskiem. 

 

Radnemu J. Chodasewiczowi: 

- sprawa wyjazdu do Vierzon – jako radny może takie informacje uzyskać w wydziale Urzędu 

i nie trzeba o to pytać podczas Sesji; skład osobowy delegacji – Łukasz Kondratowicz, 

Sławomir Sławiński, Andrzej Cukier, Maciej Karwacki, Sławomir Hnisdiłow, Arkadiusz Jaracz 

i Arkadiusz Dybiec; koszty wyjazdu – paliwo 2471 zł, opłaty autostradowe 592 zł, diety 

1718 zł. Wyjazd odbył się na zaproszenie strony francuskiej w ramach umowy o współpracy 

partnerskiej między naszymi miastami, która w roku bieżącym obchodzi 20-lecie. My z kolei 

chcemy zaprosić delegację z Francji na Dni Kamiennej Góry i już otrzymaliśmy zaproszenie 

do Vierzon na Targi, które odbędą się we wrześniu br. W październiku planowany jest również 

wyjazd kamiennogórskich artystów – plastyków, a strona francuska chciałaby jeszcze 

zintensyfikować współpracę o kontakty między seniorami. Niestety takie spotkania wiążą się 

z kosztami, które sami uczestnicy oraz samorząd nie zawsze mogą pokryć; 

- sprawa ostatniego wyjazdu młodzieży do Vierzon – ostatni wyjazd odbył się w 2008 roku 

i była to młodzież z klubu OLIMPIA, która brała udział w Międzynarodowym Turnieju, a u nas 

w ramach wymiany gościli muzycy i grupa teatralna; wymiana młodzieży lepiej układa się 

z Niemcami, gdyż co roku organizowane są obozy (jeden rok u nas, drugi rok u nich); 

- sprawy dot. Walecznych Serc – temat wyczerpany został podczas ostatniej Sesji i omówiony 

również w Sprawozdaniu; 

- sprawa składanych wniosków o dofinansowanie – temat również wyjaśniony podczas ostatniej 

Sesji i omówiony w Sprawozdaniu; 

- sprawa programów ekologicznych – program KAWKA nie był dla miast, a o środki na niską 

emisję będziemy ubiegali się w ramach Aglomeracji Wałbrzyskiej, a nie programu 

PROSUMENT; 
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- sprawa programu LEMUR – tak, jeśli będziemy chcieli budować nowe energooszczędne 

budynki użyteczności publicznej bądź mieszkaniowe, gdyż program dotyczy emisji CO2; 

- sprawa zagospodarowania Zalewu – jest to temat, którym faktycznie należy się zająć, ale 

niestety nie możemy liczyć na środki unijne z przeznaczeniem na ten cel. W Urzędzie jest kilka 

projektów i należy tylko znaleźć środki finansowe na ich realizację. Jesienią złożymy do 

Ministerstwa wniosek na przebudowę ścieżek dookoła Zalewu, a w niedługim czasie 

przebudowywany będzie jaz. 

 

Radnej Reginie Komorowskiej: 

- sprawa sprzedaży alkoholu przy ul. M. Fornalskiej – wszystkie zezwolenia na sprzedaż 

napojów alkoholowych wydawane są zgodnie z ustawą o wychowaniu w trzeźwości 

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi z 1982 r., a także z ustawą o swobodzie działalności 

gospodarczej z 2004 r. Przedsiębiorca z ul. M. Fornalskiej zwrócił się 15.02.2016 r. o wydanie 

zgody na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem 

sprzedaży i zgodnie z przepisami prawa za dwa dni wniosek został przekazany do 

zaopiniowania przez Gminną Komisję Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Komisji ta 

sprawdziła, czy obiekt jest usytuowany zgodnie z Uchwałą Rady Miasta z 2007 r. 

i Postanowieniem z 1.03.2016 r. pozytywnie zaopiniowała wniosek przedsiębiorcy. Następnie 

4.03.2016 r. wydana została pozytywna decyzja BM w tej sprawie, gdyż organ wydający 

decyzje ma działać zgodnie z przepisami ustawy o swobodzie działalności gospodarczej, a poza 

tym nie może on żądać ani uzależniać swoich decyzji w sprawie podjęcia i zakończenia 

działalności gospodarczej przez zainteresowaną osobę przez spełnienie przez nią dodatkowych 

warunków. Jeśli ktokolwiek stwierdzi, że sprzedaż alkoholu jest prowadzona niezgodnie 

z obowiązującym prawem powinien zgłosić ten fakt organom porządkowym i wówczas na 

podstawie odnotowanych interwencji BM ma prawo cofnąć zezwolenie. Pojawiają się 

informacje, że prawo w tym zakresie ma zostać zmienione i dać samorządom większą 

możliwość działania. Uchwałą z 2004 r. Rada Miasta określiła ilość punktów sprzedaży 

alkoholu w mieście poza miejscem sprzedaży do 70 (obecnie jest 49), a w miejscu sprzedaży 

do 30 (obecnie jest 12). Jeśli radni będą chcieli to zmienić potrzebna jest uchwała zmieniająca. 

Sprawie tej przygląda się również Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych. Na bieżąco monitorowana jest sprzedaż alkoholu w mieście i BM podejmuje 

również decyzje o cofnięciu zezwolenia. Prowadzone są również rozmowy z przedsiębiorcami, 

aby ograniczyć sprzedaż w godzinach nocnych; 

- sprawa własności dróg ul. M. Fornalskiej i Wiejskiej – są to ulice powiatowe, ale wzdłuż rzeki 

Bóbr od mostu przy ul. Papieża Jana Pawła II  do ul. M. Fornalskiej jest faktycznie przejście, 

które do ul. Lompy zostało wyremontowane, a od tego miejsca do ul. M. Fornalskiej naprawy 

wymaga. Z wiedzy BM nie wynika, że doszło w tym miejscu do „wielu śmiertelnych 

wypadów”. 

 

 

Ad. 7. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o pracy Rady Miasta między Sesjami 

 

Informację w powyższej sprawie przedstawił Wiceprzewodniczący RM J. Basta – zał. Nr 5 

do protokołu. 

 

Salę obrad opuścili radni: M. Białecki, A. Jasiński, D. Kurnyta (obecnych 17 radnych). 
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Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania Programu Rewitalizacji 

Gminy Miejskiej Kamienna Góra na lata 2016-2024 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Kierownik Wydziału Zamówień 

Inwestycji i Funduszy Zewnętrznych Dariusz Adamczyk. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku 

z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie, 

tj. przy 17 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XVIII/114/16 w sprawie przystąpienia do 

opracowania Programu Rewitalizacji Gminy Miejskiej Kamienna Góra na lata 2016-2024 – 

zał. Nr 6 do protokołu. 

 

Na salę obrad powrócili radni: A. Jasiński i M. Białecki (obecnych 19 radnych). 

 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zniesienie współwłasności 

nieruchomości zabudowanych 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Kierownik Wydziału Mienia Andrzej 

Wolny. 

 

Radny J. Chodasewicz zaapelował o odrzucenie w głosowaniu projektu uchwały i ponowną 

analizę tematu oraz wizję lokalną. 

 

Nikt więcej nie zgłosił uwag ani zapytań do projektu uchwały w związku z czym 

Przewodniczący RM zarządził głosowanie, w wyniku którego RM Kamienna Góra przy 

11 głosach „za”, 2 „przeciw” i 6 „wstrzymującym się” podjęła Uchwałę Nr XVIII/115/16 

w sprawie wyrażenia zgody na zniesienie współwłasności nieruchomości zabudowanych – 

zał. Nr 7 do protokołu. 

 

Na salę obrad powróciła radna D. Kurnyta (obecnych 20 radnych). 

 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulic Lubawskiej i Cisowej w Kamiennej 

Górze 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Zastępca Kierownika Wydziału Mienia 

Andrzej Omachel. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku 

z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie, 

tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XVIII/116/16 w sprawie przystąpienia do 

opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulic Lubawskiej 

i Cisowej w Kamiennej Górze – zał. Nr 8 do protokołu. 
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Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla rejonu ulic: Jeleniogórskiej, Bohaterów 

Getta, Towarowej i Przemysłowej w Kamiennej Górze 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Zastępca Kierownika Wydziału Mienia 

Andrzej Omachel. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku 

z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie, 

tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XVIII/117/16 w sprawie przystąpienia do 

opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla rejonu ulic: 

Jeleniogórskiej, Bohaterów Getta, Towarowej i Przemysłowej w Kamiennej Górze – zał. Nr 9 

do protokołu. 

 

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulic J. Słowackiego i Azaliowej w Kamiennej 

Górze 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Zastępca Kierownika Wydziału Mienia 

Andrzej Omachel. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku 

z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie, 

tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XVIII/118/16 w sprawie przystąpienia do 

opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulic 

J. Słowackiego i Azaliowej w Kamiennej Górze– zał. Nr 10 do protokołu. 

 

 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia uwag do projektu zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla rejonu ulic Asnyka i Zielonej w Kamiennej 

Górze – obszar „U” 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Zastępca Kierownika Wydziału Mienia 

Andrzej Omachel. 

 

Radny W. Sobiechowski zapytał, co by się stało, gdyby na tym terenie (w części zalewowym) 

w otwartych magazynach (które są tam planowane) składowano nawozy i czy jest to w ogóle 

możliwe? 

 

Z-ca Kierownika Wydziału wyjaśnił, że na terenie zalewowym nie można lokalizować 

obiektów, które mogą potencjalnie wpływać na środowisko dlatego takich magazynów nie 

można byłoby wykonać na części zalewowej działki. 

 

Radna I. Plata zapytała, kto będzie sprawdzał realizację uchwały Rady Miasta na tym terenie? 
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Z-ca Kierownika Wydziału odpowiedział, że każde zamierzenie inwestycyjne wymaga 

pozwolenia na budowę i tylko w tym zakresie można ją prowadzić. Jeśli działalność wykracza 

poza granice zezwolenia, to podlega to zgłoszeniu do PINB lub Inspekcji Ochrony Środowiska.  

 

Radna D. Kurnyta poprosiła o potwierdzenie tego, że  BM nie wyraża zgody na 

zorganizowanie złomowiska samochodów na tym terenie, a wyraża zgodę na lokalizację stacji 

bazowej telefonii komórkowej. 

 

Z-ca Kierownika Wydziału potwierdził, że mówią o tym zapisy projektu uchwały. Dodał, 

że jest to propozycja BM w tym zakresie, która odnosi się do uwagi złożonej przez 

przedsiębiorcę, tzn. BM zgadza się na lokowanie składów i magazynów otwartych oraz baz 

transportowych z parkingiem oraz stacji bazowych telefonii komórkowej, a nie zgadza się na 

składowanie i demontaż samochodów wycofanych z eksploatacji. Jeśli radni poprą dzisiaj to 

stanowisko to zapisy o tej treści pojawią w mpzp dla tego terenu. 

 

Radny J. Bruździak poprosił o wyjaśnienie, czy lokowanie składów otwartych uniemożliwiają 

na tym terenie przepisy związane z ochroną środowiska i czy nie jest to furtka do tego, 

aby mogło odbywać się tam składowanie np. materiałów pylących? 

 

Z-ca Kierownika Wydziału wyjaśnił, że uwaga do planu zawiera konkretne uwagi i jeśli 

miałyby być to magazyny do składowania pyłów, to wymagać będą dodatkowych zabezpieczeń 

wynikających z innych przepisów. Do tej pory w mpzp był zakaz lokowania na tym terenie 

magazynów otwartych i stąd wniosek o zmianę zapisów w tym temacie i umożliwienie 

lokowania magazynów otwartych przy założeniu, że to wciąż dotyczy działalności usługowej 

i magazynowej. 

 

Radny J. Bruździak zapytał BM, co przekonało Go do zmiany decyzji w tym temacie? 

 

BM odpowiedział, że w zmianie decyzji nie widzi zagrożenia, gdyż przed pewnymi działaniami 

chronią teren przepisy o ochronie środowiska. Odrzucenie jednego wniosku, a zgoda na drugi 

to tylko stanowisko BM – ostateczna decyzja należy do radnych. Zdaniem BM przedsiębiorcy 

chodzi o zwykłe otwarte magazyny na materiały budowlane. 

 

Radny W. Sobiechowski wyraził zdanie, że radni nie powinni wyrazić zgody na lokowanie 

magazynów otwartych. 

 

Radny J. Bruździak zapytał, co się stanie jeśli dzisiaj radni ten projekt odrzucą? 

 

Z-ca Kierownika Wydziału wyjaśnił, że w takiej sytuacji na kolejną Sesję zostanie 

przygotowany nowy projekt uchwały o treści zgodnej z dzisiejszą dyskusją. 

 

Radny B. Wągrowski powiedział, że jeśli radni nie wyrażą zgody na magazyny otwarte, to 

uniemożliwią tym sposobem przedsiębiorcy możliwość działania na danym terenie, a Jego 

zdaniem każdy ma prawo działać na wybranym terenie i radni nie mogą tego zabraniać. Danego 

przedsiębiorcę i tak ograniczają przepisy prawa, a zakazując działalności radni ograniczają 

zatrudnianie osób i wpływy do budżetu z tytułu podatku od nieruchomości. 
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Radna C. Róg powiedziała, że wydawało Jej się, że przepisy prawne ograniczą przedsiębiorcy 

możliwość składowania niektórych rzeczy w magazynach z uwagi na ochronę środowiska, a z 

dzisiejszej dyskusji wynika, że jednak nie do końca musi tak być. 

 

Radny W. Sobiechowski stwierdził, że nie raz w mediach była mowa o tym, że mieszkańcy są 

zdziwieni nagłym powstaniem jakiejś inwestycji w ich okolicy i należy do takich rzeczy 

przywiązywać uwagę, aby nie zaszkodzić ludziom, tym bardziej, że przedsiębiorcy bardzo 

często potrafią obchodzić przepisy. 

 

Radny B. Wągrowski wyjaśnił, że obawa o inwestycje może być na terenach, gdzie nie 

obowiązuje mpzp, ale na terenach z planami trzeba się dostosować do przepisów prawa 

i dlatego nie ma w tej sytuacji dużego ryzyka jakichś niekorzystnych dla środowiska inwestycji. 

 

Z-ca Kierownika Wydziału powiedział, że w obecnym i przyszłym mpzp dla tego terenu 

funkcjonuje zapis, że nie można lokować żadnych przedsięwzięć mogących znacząco 

oddziaływać na środowisko i dlatego wniosek o zgodę na składowisko starych samochodów 

został odrzucony. 

 

Radny J. Bruździak wyraził zdanie, że jeśli można, to trzeba dokładnie doprecyzować takie 

tematy i przy inwestycji w Ptaszkowie, wobec której jest społeczny sprzeciw, również można 

się spodziewać podobnych argumentów jakie przedstawiał radny B. Wągrowski. Zapytał 

ponadto, dlaczego odrzucamy możliwość składowania zużytych samochodów, skoro przepisy 

i tak na to nie pozwalają. 

 

Z-ca Kierownika Wydziału wyjaśnił, że musimy odnieść się do każdego wniosku i w związku 

z tym, że jest to działalność szkodliwa dla środowiska to odnosimy się negatywnie. Dodał, 

że Wójt Gminy, podczas ostatniej Sesji rozpoczął całą informację o inwestycji w Ptaszkowie 

od słów, że niestety dla tego obszaru nie ma mpzp, bo to by inwestycję zatrzymało. W naszym 

przypadku nie ma takiego zagrożenia, a Rozporządzenie Ministra wymienia inwestycje, 

które mogą stanowić potencjalne zagrożenie dla środowiska. 

 

Nikt więcej nie zgłosił uwag ani zapytań do projektu uchwały w związku z czym 

Przewodniczący RM zarządził głosowanie, w wyniku którego RM Kamienna Góra przy 

7 głosach „za”, 8 „przeciw” i 5 „wstrzymujących się” nie podjęła uchwały – projekt stanowi 

zał. Nr 11 do protokołu 

 

 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla obszaru w rejonie ulic Krzeszowska-Wałbrzyska w Kamiennej Górze 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Zastępca Kierownika Wydziału Mienia 

Andrzej Omachel. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku 

z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie, 

tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XVIII/119/16 w sprawie uchwalenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru w rejonie ulic Krzeszowska-Wałbrzyska 

w Kamiennej Górze – zał. Nr 12 do protokołu. 



13 
 

 

Przewodniczący RM ogłosił 5 min. przerwy. 

 

 

Ad. 15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielania 

i rozliczania dotacji z budżetu gminy Miejskiej Kamienna Góra dla niepublicznych szkół 

o uprawnieniach szkół publicznych, w których jest realizowany obowiązek szkolny, dla 

niepublicznych przedszkoli i niepublicznych innych form wychowania przedszkolnego 

działających na terenie Gminy Miejskiej Kamienna Góra prowadzonych przez osoby 

prawne lub fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania 

i wykorzystywania tych dotacji 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Dyrektor Biura Obsługi Placówek 

Oświatowych Waldemar Woźniak. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku 

z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie, 

tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XVIII/120/16 zmieniającą uchwałę w sprawie 

ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu gminy Miejskiej Kamienna Góra dla 

niepublicznych szkół o uprawnieniach szkół publicznych, w których jest realizowany 

obowiązek szkolny, dla niepublicznych przedszkoli i niepublicznych innych form wychowania 

przedszkolnego działających na terenie Gminy Miejskiej Kamienna Góra prowadzonych przez 

osoby prawne lub fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania 

i wykorzystywania tych dotacji – zał. Nr 13 do protokołu. 

 

 

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Miejskiej 

Kamienna Góra do realizacji projektu pod nazwą „Wieże i punkty widokowe oraz ścieżki 

na rzecz rozwoju turystyki w Euroregionie Nysa” 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Sekretarz Miasta Arkadiusz Wileński. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku 

z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie, 

tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XVIII/121/16 w sprawie wyrażenia zgody na 

przystąpienie Gminy Miejskiej Kamienna Góra do realizacji projektu pod nazwą „Wieże i 

punkty widokowe oraz ścieżki na rzecz rozwoju turystyki w Euroregionie Nysa” – zał. Nr 14 do 

protokołu. 

 

 

Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy alei spacerowej 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Sekretarz Miasta Arkadiusz Wileński. 

 

Radny J. Chodasewicz wyraził zdanie, że nazwa alei powinna być trochę krótsza i brzmieć 

„aleja Prałata Stanisława Książka”, ponieważ samo słowo „prałat” wskazuje, że był to ksiądz. 
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Sekretarz Miasta wskazał, że z inicjatywą podjęcia takiej uchwały i nadania takiej akurat 

nazwy wystąpił Proboszcz Parafii pw. Matki Bożej Różańcowej wraz z Radą Parafialną i raczej 

nie powinno się ingerować w ich pomysł. Dodał, że nadanie nazwy nie będzie generowało 

żadnych kosztów, gdyż przy alei nikt nie mieszka, a chodzi jedynie o uhonorowanie 

długoletniego Proboszcza tej Parafii.  

 

Przewodniczący RM wyraził zdanie, że nie chodzi tutaj o ciąg pieszy tylko o nazwę alejki 

i dlatego dłuższa nazwa niczemu nie przeszkadza. 

 

Nikt więcej nie zgłosił uwag ani zapytań do projektu uchwały w związku z czym 

Przewodniczący RM zarządził głosowanie, w wyniku którego RM Kamienna Góra 

jednogłośnie, tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XVIII/122/16 w sprawie  nadania 

nazwy alei spacerowej – zał. Nr 15 do protokołu. 

 

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Burmistrza 

Miasta Kamienna Góra 

 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Przewodniczący RM. 

 

Radny J. Chodasewicz powiedział, że skarga powinna być zasadna, gdyż Stowarzyszenie 

sprawę pomnika chciało załatwić zgodnie z przepisami prawa, ale z Urzędu nie otrzymało 

żadnej odpowiedzi. Prawdą jest, że wcześniej były prowadzone rozmowy z pracownikami UM 

i że Stowarzyszenie nie postawiło pomnika we wskazanym terminie, ale nie można lekceważyć 

Stowarzyszenia, które do tematu chce powrócić i sprawę zgodnie z prawem doprowadzić do 

końca. To samo tyczy się spawy braku odpowiedzi odnoście witraży przejętych z Restauracji 

Ratuszowa i zdaniem radnego należy mówić o bezczynności BM. Nie jest to odosobniony 

przypadek, bo np. Stowarzyszenie ARS LONGA do dnia dzisiejszego nie dostało odpowiedzi 

na pismo z 27.04.2015 r. Można w sytuacjach spornych prowadzić korespondencję, można 

ustalać warunki, ale nie można lekceważyć strony dialogu. Radni nie powinni pozwalać na takie 

zachowania głowy miasta i uznać skargę za zasadną. 

 

Nikt więcej nie zgłosił uwag ani zapytań do projektu uchwały w związku z czym 

Przewodniczący RM zarządził głosowanie, w wyniku którego RM Kamienna Góra przy 

15 głosach „za”, 1 „przeciw” i 4 „wstrzymujących się” podjęła Uchwałę Nr XVIII/123/16 w 

sprawie  rozpatrzenia skargi na bezczynność Burmistrza Miasta Kamienna Góra – zał. Nr 16 

do protokołu. 

 

 

Ad. 19. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli 

 

Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z kontroli pn. „Ocena funkcjonowania Punktu Selektywnej 

Zbiórki Odpadów Komunalnych przy ul. Władysława Broniewskiego” przedstawiła 

Przewodnicząca Komisji radna Iwona Szczerbaty – zał. Nr 17 do protokołu. 

 

Radny J. Chodasewicz powiedział, że wydane zostały 330 tys. zł zupełnie niepotrzebnie na 

utrzymanie punktu, który w ogóle mógł nie istnieć. Temat ten mogło rozwiązać porozumienie 

z SANIKOMEM i funkcjonowanie PSZOK-u na ul. Towarowej. Przez jeden rok punkt 

kosztował 220 tys. zł. i nagle m.in. po apelacjach radnego w tym temacie koszty można było 

obniżyć do 1 tys. zł. miesięcznie. Zdaniem radnego radni powinni się dokładnie przyjrzeć temu, 
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że po wielu miesiącach możliwym jednak stało się funkcjonowanie punktu przy takich małych 

kosztach i zastanowić się nawet, czy nie była to niegospodarność gospodarza miasta. Ta dopłata 

dla Sp. Mieszkaniowej za długo trwała i protokół Komisji Rewizyjnej również wskazuje na to, 

że mogło to wszystko być taniej, a środki przeznaczyć można było na działania proekologiczne. 

 

BM powiedział, żeby radny nie przypisywał sobie zasług, gdyż nie zmieniło się to wcale dzięki 

Niemu. Wiele razy BM wskazywał na to, co też dzisiaj padło, że obowiązkiem gminy jest 

prowadzenie PSZOK-u i na samym początku SANIKOM nie zgadzał się na jego prowadzenie, 

stąd miasto musiało to czynić we własnym zakresie. Dopiero po pewnym czasie SANIKOM 

zmienił zdanie i wówczas porozumiano się w tej kwestii. Dla wszystkich działań miasto posiada 

dokumenty uzasadniające i radny J. Chodasewicz powinien przedstawić dowody rzucając hasła 

o niegospodarności lub zgłosić sprawę do odpowiednich służ. 

 

Radny J. Chodasewicz powiedział, że właśnie się nad tym zastanawia i dlatego mówi 

o podejrzeniu niegospodarności. Nie posuwa się natomiast do tego co BM, czyli zarzucania 

kłamstwa bez dowodów na to. 

 

Radny W. Sobiechowski stwierdził, że batalia o PSZOK zaczęła się pod koniec ubiegłej 

kadencji Rady Miasta i BM wyjaśniał, że musi to tak trwać, dopóki SANIKOM nie 

wygospodaruje miejsca na taką działalność. Wyraził również zdziwienie, że w cenie wywozu 

śmieci były koszty utrzymania PSZOK-u, co wynika ze sprawozdania. 

 

 

Ad. 20. Sprawy różne 

 

Przewodniczący RM odczytał zawiadomienie o rozprawie administracyjnej dla 

przedsięwzięcia „Instalacja do produkcji gruntu antropogenicznego i kompozytu mineralno-

organicznego zlokalizowana na działce wg ewidencji gruntów i budynków nr 130 w obrębie 

Ptaszków, gm. Kamienna Góra”, która odbędzie się 6 maja 2016 r. 16.00 – zał. Nr 18 do 

protokołu i zaapelował o liczne uczestnictwo w tej rozprawie. 

Następnie odczytał pismo mieszkańców ul. Jeleniogórskiej w sprawie przedłużenia dzierżawy 

terenu pod garaże blaszane – zał. Nr 19 do protokołu. Dodał, że wraz z BM odbył spotkanie 

z przedstawicielami mieszkańców i otrzymali Oni informację, że możliwy będzie wykup terenu 

pod budowę garaży murowanych, ponieważ w miejscu obecnych garaży blaszanych przebiegać 

będzie ścieżka rowerowa. 

Odpowiedział również na zapytanie radnego J. Chodasewicza z punktu „Wnioski i zapytania”, 

tj. radny powinien znać przepisy ustawy o samorządzie gminnym i Statutu Gminy, 

które wyraźnie wskazują, co należy do zadań Przewodniczącego RM. 

 

Radny J. Chodasewicz odniósł się do słów Przewodniczącego RM z poprzedniej Sesji 

i powiedział, że nieprawdą jest, że nie było w tej kadencji Sesji w środę – w tan dzień tygodnia 

odbyła się Sesja w sierpniu 2015 r. Radny poprosił, aby Przewodniczący RM zapoznał się 

dokładnie z terminarzem i zapytał, czy Przewodniczący RM może ograniczyć radnym czas 

wystąpienia do 30 sekund? 

 

Przewodniczący RM odpowiedział, że może, ale nie zamierza tego czynić w „Sprawach 

różnych”, bo w tym punkcie porządku obrad tego nie robił. Natomiast w punkcie „Wnioski 

i zapytania” czas wystąpienia może być ograniczany. 
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Radny W. Sobiechowski powiedział, że miasto powinno pomóc Stowarzyszeniu 

MASZKARON wykonać obelisk przy ul. Księcia Bolka I, gdyż przy podejmowaniu uchwały 

budżetowej na 2016 r. Komisja Budżetu Strategii i Rozwoju wnioskowała o zabezpieczenie 

środków na ten cel. Skoro oni mają projekt, a my środki finansowe, to wspólnie powinno się 

doprowadzić temat do końca i upamiętnić osoby spoczywające w tym miejscu. 

 

BM podkreślił, że nie jest negatywnie nastawiony do Stowarzyszenia tylko chodzi o to, że oni 

chcieli upamiętnić inne osoby niż te, których grób jest tam obecnie. BM spotkał się już z jednym 

z przedstawicieli Stowarzyszenia i rozmowa toczyła się w duchu porozumienia, dlatego jest 

nadzieja na to, że ten temat uda się doprowadzić do końca. 

 

Kierownik Wydziału IOŚ M. Bręśkiewicz dodała, że pieczę nad tym terenem sprawuje 

Wojewoda Dolnośląski i wszystkie sprawy muszą być z nim uzgodnione. Miasto wystąpiło już 

z pismem w tej sprawie, ale czekamy na odpowiedź. 

 

Radny J. Bruździak zapytał, czy miasto złożyło jakieś wnioski w ramach konsultacji 

społecznych dla przedsięwzięcia „Instalacja do produkcji gruntu antropogenicznego 

i kompozytu mineralno-organicznego zlokalizowana na działce wg ewidencji gruntów 

i budynków nr 130 w obrębie Ptaszków, gm. Kamienna Góra” i czy ma opracowane jasne, 

konkretne stanowisko, które będzie zaprezentowane na rozprawie administracyjnej? 

 

BM odpowiedział, że przedstawiciele miasta będą uczestniczyć w rozprawie administracyjnej 

i będzie przygotowane stanowisko w tym temacie. BM jest w stałym kontakcie z Wójtem 

Gminy i wysłane zostało pismo z żądaniami od miasta, ale do tej pory nie otrzymaliśmy 

wyjaśnień.  

 

Wiceprzewodniczący RM zapytał, czy można zamontować kamerę podłączoną do 

monitoringu miejskiego przy nowo powstałym sklepie monopolowym przy ul. Słonecznej? 

Jeśli nie zostanie to uczynione, to znowu ul. T. Kościuszki stanie się niebezpiecznym miejscem. 

 

Radny J. Bruździak wyraził zdziwienie nowo powstałym sklepem monopolowym, 

gdyż niedawno toczyła się duża batalia o likwidację sklepu z alkoholem przy ul. Słonecznej, 

który zlokalizowany był pomiędzy dwiema największymi szkołami w mieście. Teraz nowy 

sklep będzie również w pobliżu szkół, a już bardzo blisko sal gimnastycznych. Radny poprosił 

o dokładne rozeznanie przed wydaniem zezwolenia na sprzedaż alkoholu. 

 

BM wyjaśnił, że nie może sam decydować o tym komu wyda zezwolenie na sprzedaż alkoholu, 

a komu nie – Jego obowiązują przepisy prawa w tym zakresie. Radni mogą uchwałą ograniczyć 

ilość punktów sprzedaży alkoholu, ale jeśli ta ilość nie została wyczerpana, to BM musi 

pozwolenie wydać po spełnieniu wszystkich warunków określonych w uchwale. Jak już 

wspominał może za to cofnąć pozwolenie, ale warunkiem do tego muszą być udokumentowane 

interwencje mieszkańców na Policji. 

 

Radny J. Bruździak zapytał, czy odległości do sklepu były mierzone od świetlic 

gimnastycznych zlokalizowanych w najbliższym sąsiedztwie? 

 

BM potwierdził i dodał, że w tym przypadku odległości były mierzone bardzo dokładnie. 

 

Radna D. Kurnyta, jako członek Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych, wyjaśniła, że zgodnie z ustawą brana była pod uwagę najkrótsza droga 
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komunikacyjna do świetlic gimnastycznych i wszystko jest zgodne z przepisami prawa. Dodała, 

że obecnie w przygotowaniu jest diagnoza, która umożliwi zmianę zapisów obowiązującej 

uchwały RM, a radna była przeciwko wydawaniu zgody na koncesję dla tego sklepu 

alkoholowego. 

 

Radny W. Sobiechowski wyraził zdanie, że nieprzemyślane do końca były zapisy, 

które obowiązują obecnie i należy zastanowić się głównie nad zmianą odległości w jakiej mogą 

być lokalizowane sklepy z alkoholem. 

 

Radny J. Chodasewicz powrócił do tematu byłego cmentarza żydowskiego i powiedział, 

że jest nim zainteresowana Gmina Żydowska i problem polega na tym, że nie można postawić 

krzyża, jako znaku sprzecznego z religią żydowską. Jego zdaniem miasto stworzyło sobie 

problem przez opieszałość i teraz faktycznie jest konflikt, bo Gmina Żydowska nie pozwoli na 

upamiętnienie krzyżem ofiar tam spoczywających, którym upamiętnienie się należy. Odniósł 

się również do słów radnego Jacka Bruździaka w sprawie rozprawy administracyjnej 

i powiedział, że nie chodzi o samą obecność przedstawicieli miasta a o konkretne argumenty, 

które mogłyby inwestycję zablokować. Na rozprawie będzie wielu mieszkańców, ale Oni nie 

będą dysponowali merytoryczną wiedzą i argumentami, które pomogą Wójtowi w podjęciu 

słusznej decyzji. Zapytał, co miasto konkretnie może zrobić, aby nie dopuścić do rozpoczęcia 

inwestycji? 

 

BM wyjaśnił, że miasto nie może zatrzymać inwestycji, ale przedstawiło i będzie 

podtrzymywać swoje stanowisko w tej sprawie. 

 

Kierownik Wydziału IOŚ M. Bręśkiewicz powiedziała, że miasto – jako strona 

postępowania- skorzystało z możliwości wniesienia na piśmie uwag w określonym terminie. 

Oczekujemy teraz na rozprawę administracyjną, podczas której projektant i inwestor odniosą 

się do uwag. 

 

Radna R. Komorowska zapytała, co stoi na przeszkodzie, aby usunąć gruz z terenu byłego 

hotelu LNU i poprawić wygląd działki? Radna powiedziała, że do wniosku dot. sklepu 

monopolowego przy ul. M. Fornalskiej podłączyła opinię Państwowej Agencji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych, w której wskazane jest co można zrobić, aby ograniczyć możliwość 

funkcjonowania sklepów nocnych. Przecież to od radnych zależy ile sklepów może dostać 

koncesję i nie należy tutaj powoływać się na inne przepisy prawa. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, że z inicjatywa uchwałodawczą może wyjść również komisja 

RM lub grupa radnych i radna R. Komorowska może zająć się tym tematem i przedstawić 

odpowiedni projekt uchwały. 

 

Radny A. Jasiński podkreślił, że temat ograniczeń i likwidacji trzeba spokojnie 

przeanalizować i dokładnie sprawdzić odległości punktów, które taką zgodę już mają, ponieważ 

restrykcyjnymi działaniami można doprowadzić do likwidacji paru sklepów. 

 

Radny W. Sobiechowski wskazał, że do maksymalnej ilości punktów sprzedaży alkoholu 

ustalonej w uchwale RM jest jeszcze daleko, zatem nie należy podnosić aż takiego larum 

w temacie ograniczeń dla sprzedaży alkoholu. 

 

Kierownik Wydziału Spraw Społecznych Arkadiusz Jaracz powiedział, że zgodnie 

z uchwałą  w mieście może być 70 punktów sprzedaży alkoholu z przeznaczeniem do spożycia 
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poza miejscem sprzedaży, a jest obecnie 49 oraz może być 30 punktów sprzedaży 

z przeznaczeniem do spożycia w miejscu sprzedaży, a jest ich obecnie 12. Podkreślił, że zgodnie 

z przepisami prawa gminy mają ograniczać sprzedaż alkoholu, a nie zakazywać jego sprzedaży 

i spożywania. Przy wprowadzaniu ograniczeń należy bardzo dobrze wszystko przeanalizować 

i podjąć decyzję kierując się właśnie zasadą ograniczania a nie zakazywania. Dodał, 

że wprowadzając zakaz sprzedaży nocnej będzie on dotyczył wszystkich punktów sprzedaży, 

a nie tylko tych, co sprzedają alkohol. 

 

Radna R. Komorowska powiedziała, że priorytetowy do rozwiązania jest temat sprzedaży 

alkoholu w sklepach nocnych, a nie sprawa ograniczenia jego sprzedaży. Zapytała również, 

czy w Polsce jest zakaz promowania alkoholu i wskazała, że w sklepie na ul. M. Fornalskiej 

cały czas wiszą plakaty informujące o promocjach alkoholowych. 

 

Radny J. Bruździak podkreślił, że Komisja Spraw Społecznych już dawno wskazywała na to, 

że nie można ograniczać działalności gospodarczej i nakładając obostrzenia trzeba wszystko 

dokładnie przeanalizować, aby nie doprowadzić do zamknięcia np. punktów 

gastronomicznych. Powrócił do tematu rozpoczętego przez Wiceprzewodniczącego RM 

i powiedział, że w całej sytuacji chodzi o to, aby park miejski zlokalizowany przy szkołach nie 

zamieniał się w sklep alkoholowy „pod chmurką” i dlatego monitoring w takich miejscach jest 

potrzebny. 

 

Sekretarz Miasta wyjaśnił, że pod koniec maja będzie zamontowana kamera przy nowo 

powstałym sklepie. 

 

Radna I. Plata poprosiła o wzmożone patrole policyjne w okolicach parków i skwerów 

w mieście i zawnioskowała o zamknięcie dyskusji. 

 

Wiceprzewodniczący RM potwierdził, że chodziło Mu tylko o montaż kamery, a zrobiła się 

z tego dyskusja n/t tego, co radni już wiedzą. 

 

Przewodniczący RM zamknął dyskusję w tym temacie. 

 

Radna C. Róg wskazała na pokrewność powyższego tematu z tematem utrzymania czystości 

w mieście – w obu przypadkach potrzebna jest edukacja społeczeństwa oraz znalezienie 

dobrego sposobu na rozwiązanie problemu. 

 

 

Ad. 21. Zamknięcie Sesji 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął XVIII Sesję Rady Miasta 

Kamienna Góra w dniu 27 kwietnia 2016 r. 

 

Protokołowała: 

Katarzyna Poręba – Plasło     Przewodniczący Rady 

 /-/ Henryk Różański  

 

 

 

 

  


